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1. ДНЕВЕН РЕД 

 

Откриване на заседанието 

т. 1 Представяне на информация за изпълнението на ОПНОИР и дейността на УО. 

Информация за предприетите мерки в контекста на COVID-19 и напредък по REACT-EU; 

Информация за проведени писмени процедури в периода м. юни 2021 г. – м. ноември 2021 г. 

Представяне на напредък в подхода ВОМР 

т. 2 Представяне на резултатите от вътрешна оценка на системните проекти с Конкретен 

бенефициент МОН, изпълнявани по ОПНОИР 

т. 3 Представяне на задачите на РГ за вътрешна оценка на Приоритетна ос 1 „Научни 

изследвания и технологично развитие“ на ОПНОИР 

Дискусия 

т. 4 Представяне на информация за изпълнение на Годишен план за действие за мерки по 

информиране и комуникация на ОПНОИР за 2021 г. в изпълнение на Националната 

комуникационна стратегия 2014 – 2020 г. 

т. 5 Представяне на Годишен план за действие за мерки по информиране и комуникация на 

ОПНОИР за 2022 г. в изпълнение на Националната комуникационна стратегия 2014 – 2021 г. 

Дискусия 

т. 6 Представяне на напредъка по проект BG05M2OP001-2.014 „Подкрепа за дуалната 

система на обучение“ 

т. 7 Представяне на проект по процедура BG05M2ОP001-2.016 „Модернизация на висшите 

училища“ 

т. 8 Представяне на напредъка по проект BG05M2OP001-1.003-0001 „ПлантаСИСТ: 

Създаване на Център по растителна системна биология и биотехнология за превръщане на 

фундаменталните научни изследвания в устойчиви био-базирани технологии в България“ 

т. 9 Информация за напредъка в подготовката на програмен период 2021 – 2027 – Програма 

„Образование“ 2021 – 2027; План за възстановяване и устойчивост; бъдещо финансиране на 

Центровете за компетентност и Центровете за върхови постижения по линия на ЕФРР. 

Предвидена демаркация 

Дискусия 

Закриване на заседанието 
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ОПИСАНИЕ НА ТОЧКИТЕ ОТ ДНЕВНИЯ РЕД 

 Откриване на заседанието 

 

Петнадесетото заседание беше открито от г-н Иван Попов – изпълнителен директор на 

Изпълнителна агенция „Програма образование“ (ИАПО), Ръководител на Управляващия орган 

(УО) на Оперативна програма „Наука и образование за интелигентен растеж“ 2014 – 2020 г. 

(ОПНОИР) и председател на Комитета за наблюдение (КН) на ОПНОИР. 

Г-н Попов приветства членовете и наблюдателите на КН на ОПНОИР, и гостите на заседанието.  

Той изказа  съжаление, че за пореден път се налага заседанието да бъде проведено онлайн поради 

въведените  противоепидемични мерки на територията на страната, но изрази и надежда, че 

въпреки невъзможността заседанието да се проведе на живо, то ще бъде ползотворно и ще се 

проведе една ползотворна дискусия. Г-н Попов представи накратко организационните уточнения 

и техническите детайли, свързани с използването на платформата Zoom, които следва да се 

спазват за ефективното провеждане на заседанието.  

Г-н Попов резюмира накратко по-важни събития, който са се случили след последното 

четиринадесето заседание на КН на ОПНОИР, проведено през лятото на 2021 г. 

На първо място, Ръководителят на УО посочи промяната в името на Изпълнителна агенция 

„Оперативна програма „Наука и образование за интелигентен растеж“ от 17 август 2021 г. С 

промяна на Устройствения правилник на Изпълнителната агенция и с Постановление № 274 от 9 

август 2021 г. са въведени нови функции на Изпълнителната агенция като Управляващ орган на 

новата Програма „Образование“ за периода 2021 – 2027 г. и името на агенцията е променено на 

Изпълнителна агенция „Програма образование“. 

Той информира, че в периода юли – август 2021 г., УО на ОПНОИР са сключени договори за 

предоставяне на финансова помощ по една много ключова и важна процедура „Модернизация на 

висшите училища“ на обща стойност почти 53 млн. лв., чрез които ще се окаже въздействие за 

модернизация на българското висше образование. 

Г-н Попов каза още, че на 19 август УО е сключил договор за предоставяне на безвъзмездна 

финансова помощ с Министерството на образованието и науката (МОН) за проект „Ученически 

практики – 2“ на стойност 10,5 млн. лв. по Приоритетна ос (ПО) 2 на Програмата. Насочеността 

на този проект е към повишаване на ефективността на партньорствата между училищата, 

осъществяващи професионална подготовка и работодателите, с оглед подобряване на 

практическите умения на учениците в съответствие със специфичните нужди на пазара на труда. 

Той посочи, че проектът е изключително важен, тъй като в него са включени все още неизпълнени 

индикатори от рамката за изпълнение на ОПНОИР.  

Ръководителят на УО заяви, че със сключването на всички тези договори, договорените средства 

по ОПНОИР възлизат на 1 млрд. 347 млн. лв., а това представлява 99,83% от одобрения бюджет 

на Оперативната програмата. 

Председателят на КН потвърди казаната от него информация на предходното заседание на КН, че 

през настоящата година няма риск от загуба на средства, тъй като още през лятото Управляващият 

орган съвместно с бенефициентите постигна целта по Механизма N+3 за 2021 г., а до края на тази 

година се очаква да се изпълни и целта за следващата 2022 г. 
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Г-н Попов посочи, че УО продължава да работи за засилване на капацитета си за оценки, свързани 

с оценка на изпълнението и въздействието на проектите. В тази връзка са създадени две работни 

групи за оценка – една работна група (РГ) за вътрешна оценка на проектите по ПО1 на ОПНОИР 

и друга за вътрешна оценка на системните проекти с Конкретен бенефициент МОН по ПО2 и 3 

на ОПНОИР. Г-н Попов отбеляза, че УО има много добро сътрудничество с Evaluation Helpdesk 

на Европейската комисия (ЕК), и то помага да се специфицира работата на тези групи. 

Г-н Попов каза, че работната група за оценка по ПО1 е разработила Проект на насоки за 

подготовка на програми за развитие и устойчивост с бизнес планове на центровете за върхови 

постижения и центровете за компетентност по ПО1, във връзка с действията за осигуряване на 

устойчивост на центровете и препоръките, изготвени от Съвместния изследователски център на 

Европейската комисия (JRC). Това е първи проект и предстои неговото обсъждане на 16 декември 

на работна среща между УО и бенефициентите по ПО1. 

По отношение на договаряне на средствата по ОПНОИР, Ръководителят на УО, заяви, че предстои 

сключване на последни договори по процедура „Социално-икономическа интеграция на уязвими 

групи. Интегрирани мерки за подобряване достъпа до образование“ – Компонент 2“, 

интегрирана процедура с Оперативна програма „Развитие на човешките ресурси“ 2014 – 2020 

(ОПРЧР), както и по подхода Водено от общностите местно развитие (ВОМР), а до края на 

годината се очаква и обявяване на последната процедура по ОПНОИР – „Подкрепа за достъпа на 

уязвими групи до висше образование“.  

Той отбеляза, че с изменението през м. август 2021 г. на критериите за подбор на операция 

„Подкрепа за успех“, се дава фокус върху маргинализирани групи, в това число ромите, и че 

новите допълнителни дейности, които ще бъдат подкрепени по ПО3 осигуряват плавен преход 

между проект „Подкрепа за успех“, който е с голяма важност, особено в условията на пандемията 

и онлайн обученията, и финансирането по новата Програма „Образование“ 2021 – 2027 г. 

Освен представянето пред КН на напредъка от гледна точка на финансово изпълнение и 

индикатори, УО счита, че в края на програмния период е много важно да се видят реално и 

изпълняваните проекти, заяви г-н Попов, поради което на заседанията се канят представители на 

бенефициентите, които да представят проекти. Той посочи, че проектите, които ще се представят 

на Петнадесетото заседание са три много ключови проекта за ОПНОИР – проект „Подкрепа за 

дуалната система на обучение“, с Конкретен бенефициент МОН, проект „МОДЕРН-А“ по 

процедура „Модернизация на висшите училища“ и проект „ПлантаСИСТ: Създаване на Център 

по растителна системна биология и биотехнология за превръщане на фундаменталните научни 

изследвания в устойчиви био-базирани технологии в България“ по ПО1, който е пример за 

синергия, тъй като той получава финансиране по Рамковата програма „Хоризонт 2020“ на ЕК и 

Европейския фонд за регионално развитие (ЕФРР) чрез ОПНОИР. 

Председателят на КН на ОПНОИР отбеляза и постигнатия напредък по разработване на Програма 

„Образование“ за периода 2021 – 2027 г., като за по-подробно представяне на тази информация и 

за следващия програмен период, предостави думата на заместник-министъра на образованието и 

науката Ваня Стойнева, която е и председател на Тематичната работна група (ТРГ) за 

разработване на Програма за образование за програмен период 2021 – 2027 г. 

В своето изказване г-жа Стойнева информира, че Тематичната работна група за разработване на 

Програмата одобри през месец септември 2021 г. проекта на Програма „Образование“ 2021 – 2027 

г. (Версия 1.0). Версията е изпратена от УО за последен, неформален кръг на консултации със 
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службите на ЕК и е качена на 22 октомври 2021 г. в системата SFC на ЕК, като това е последната 

стъпка преди официалното депозиране на Програмата за одобрение от ЕК. 

Заместник-министър Стойнева посочи, че България ще има възможност да се възползва от още 

един инструмент за финансиране от Европейския съюз (ЕС) през следващите години, а именно 

Националния план за възстановяване и устойчивост.  

Г-жа Стойнева подчерта, че екипът на МОН се старае да създаде необходимите условия за 

допълване на двата инструмента за финансиране – кохезионната политика и Националния план 

за възстановяване и устойчивост, който ще се реализира в рамките на Механизма за 

възстановяване и устойчивост, като още отсега да определи какви дейности и видове интервенции 

да бъдат осъществени в рамките на Механизма за възстановяване и устойчивост и съответно как 

тези мерки и интервенции могат да бъдат допълнени чрез Програма „Образование“ 2021 – 2027 

г., така че подкрепата и финансирането да имат своята пълна реализация в подпомагането на 

страната по възстановяване от COVID-19 кризата и да дадат възможност за икономически растеж, 

като същевременно използването на финансовия ресурс от кохезионната политика продължи по 

най-добрия начин. 

Заместник – министър Стойнева спомена трите проекта, които МОН ще реализира в рамките на 

Механизма за възстановяване и устойчивост по Компонент 1 – „Образование и умения“, а това 

са: „Създаване на Национална STEM среда за „Умения на утрешния ден“ с общ планиран ресурс 

576 млн. лв.; „Модернизиране на образователните инвестиции за по-привлекателна и 

качествена среда за учене и иновации“ с общ планиран ресурс 680 млн. лв.; „Изграждане на 

Центрове за личностно развитие на учениците и младежите в подкрепа на устойчивото 

възстановяване на общините“ с общ планиран ресурс 70 млн. лв. 

За оказване на трайно въздействие върху реформата в образованието, проектите, включени в 

Плана за възстановяване и устойчивост, ще се съчетаят с предвидените в Програма „Образование“ 

дейности, а именно дейностите за цифрова трансформация на образованието и насърчаване на 

образователните иновации в предучилищното и училищното образование, заяви тя.  

В заключение г-жа Стойнева подчерта, че в периода на преход между двата програмни периода, 

в МОН се отчитат добрите постижения и резултати от изпълнението на проектите в подкрепа на 

образованието и науката, финансирани от ОПНОИР, а научените уроци ще бъдат взети предвид 

в планирането и изпълнението на следващия програмен период. 

Председателят на КН на ОПНОИР предостави думата на представителите от ЕК за встъпителни 

изказвания. 

Г-н Йерун Юте от Генерална дирекция (ГД) „Заетост, социални въпроси и приобщаване“ на ЕК, 

каза, че инвестициите по ОПНОИР са изцяло в унисон с това, което Европейският съвет 

препоръча на България, като част от процесите на европейско управление на база на конкретните 

препоръки за държавата.  

Той заяви, че през изминалите две години фокусът е върху подобряването на достъпа до 

образование, приобщаващото образование, качеството и пригодността за пазара на труда на 

образованието и обучението, в частност работа с групите на хора в неравностойно положение, 

маргинализираните групи, включително ромите. В допълнение към това, имаше акцент и върху 

дигиталните умения, уменията за бъдещето, които са от ключово значение.  

Много мерки, предприети от България, са в правилната посока, според г-н Юте, но все още 

страната е в ранен етап и кризата от COVID-19 не помага за напредъка, така че трябва да се почака, 
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за да се усети въздействието на тези мерки, а също така предвид мащаба на предизвикателствата 

в областта на образованието и уменията, има нужда от допълнителни и продължителни усилия, 

за да се подобри системата, да се постигнат добри образователни резултати, дигитални умения, 

да се намали неравенството, така че бедността да не бъде нещо, което се наследява от едно 

поколение към друго. Подкрепата на ОПНОИР от Европейския социален фонд (ЕСФ) и от ЕФРР 

е от ключово значение, за да бъдат постигнати планираните цели. 

Според г-н Юте мерките в рамките на REACT-EU в сегашния контекст трябва да бъдат приложени 

възможно най-скоро, за да отговорят на проявените много специфични нужди.  

През следващите две години, които са последните за изпълнението на ОПНОИР, трябва да се 

гарантира, че всички бенефициенти ще извършат плащанията, и че те са коректни, каза още той, 

като очерта и основните проблеми, свързани освен с COVID-19, и с организирането на 

обществени поръчки, прилагането на правилата за държавните помощи, недостатъчния капацитет 

на някои от бенефициентите. 

През изминалите почти два програмни периода има много научени уроци, извършени са различни 

оценки и това трябва да бъде добра основа за следващия програмен период 2021 – 2027 г. Има 

напредък в преговорите и се очаква през първата половина на 2022 г. програмите официално да 

бъдат приети, заяви г-н Юте. 

Той информира, че за 2022 г. ЕК ще излезе с 42 нови инициативи за политики, като спомена част 

от тях: 2022 г. е Европейската година на младежта, като по този начин се отправя един 

политически сигнал от ЕК, че младежите са нашето бъдеще, и е важно да се акцентира и 

гарантира, че тази политика работи за младите; ЕК ще излезе с препоръка за задаване на 

минимален доход, за да се намалят бедността, неравенството и пренасянето на бедността през 

поколенията – и това е много важно и в контекста на демографски спад, и намаляване на 

икономически активното население в България. 

Г-н Юте посочи, че социалният прогрес върви ръка за ръка с икономическата сила и добрите 

постижения, и в този контекст, през идните дни ще се обсъждат с България целите, които тя ще 

се опита да постигне в тази насока. 

Г-н Аурелио Сесилио от Генерална дирекция „Регионална и урбанистична политика“ на ЕК каза, 

че след приемането на България в ЕС, кохезионната политика подкрепя системата за научни 

изследвания и иновации в страната, за да се насърчава по-тясно сътрудничество между публичния 

и частния сектор, академичната общност, бизнеса, като целта в крайна сметка е да се насърчава 

развитието на продукти и услуги, които носят по-голяма добавена стойност за страната и за 

икономиката ѝ, като така ѝ помагат да расте по един устойчив начин. Устойчивостта следва да е 

икономическа, но също и социална, и екологична, което води до два ключови елемента за ЕК, 

намерението за трансформиране в една по-зелена, по-цифрова икономика в Европа, заяви той. 

Г-н Сесилио припомни, че системата за научни изследвания и иновации се финансира от ЕК от 

2007 г. насам със сериозна концентрация на институциите в столицата, и това със сигурност е 

необходимо да се промени. Въпреки изминалите два програмни периода, вътрешните 

териториални и социални различия в България се задълбочават, и определено е необходимо, те 

както и социалното изключване, да бъдат адресирани  чрез програмите, още от ранните години на 

нашия живот – и образователната система е един от основните механизми тези неравенства да 

бъдат преодолени. 
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Също следва да се намерят механизми, чрез които да прилагаме на практика уменията, придобити 

в образователните системи, особено когато инвестираме във висококвалифицирани лица в 

системата на висше образование, каза още г-н Сесилио. Системата за научни изследвания и 

иновации в България, има капацитет да поеме тези изследователи и експерти, и усилията, които 

се полагат с подкрепата за десетте шестте центъра за върхови постижения (ЦВП) и центъра за 

компетентност (ЦК) създадени по ОПНОИР, ще допринесат за насърчаване наемането на 

квалифицирани кадри в научноизследователската система в България. 

По отношение на инициативите, които ЕК планира да стартира през 2022 г., г-н Сесилио спомена 

инициатива за борба с „изтичането на мозъци“, която според него е важна конкретно за 

Програмата, тъй като това явление е важно за страни като България, изправена пред демографски 

спад, значително повлиян от емиграцията, включително и на висококвалифицирани кадри. 

Всички усилия и подкрепа, които ЕК ще предостави на системата на научни изследвания и 

иновации в България наистина трябва да допринасят за спирането, или поне за сериозното 

намаляване на това „изтичане на мозъци“, но също и да привлече обратно от чужбина – не само 

българи, но и чужденци, които да работят и да развиват научноизследователската системата в 

България. Това е целта на ОПНОИР, и тя ще продължи в бъдеще чрез други оперативни програми 

в следващия програмен период на принципа на допълняемостта, чрез Плана за възстановяване и 

устойчивост и други инструменти, заяви представителят на ЕК. 

1. Представяне на информация за изпълнението на ОПНОИР и дейността на УО. 

Информация за предприетите мерки в контекста на COVID-19 и напредък по 

REACT-EU; Информация за проведени писмени процедури в периода м. юни 2021 г. 

– м. ноември 2021 г. Представяне на напредък в подхода ВОМР 

Г-жа Стефка Пилева-Малиновска, главен директор на главна дирекция „Верификация“ (ГДВ) на 

ИАПО, представи информация за изпълнението на ОПНОИР (до 31.10.2021 г.) и дейността на УО 

(вкл. финансовото изпълнение на ОПНОИР и напредък в изпълнението на операции/проекти). Тя 

представи също така и информация за извършените одити по ОПНОИР, за хода на съдебните дела, 

и за напредъка в подхода ВОМР. Г-жа Пилева-Малиновска представи и снимки от изпълнението 

на проекти по ОПНОИР и разказа за напредъка в изграждането на инфраструктурата на ЦВП и 

ЦК по ПО1. Тя отбеляза, че от бюджета на Програмата, който е близо 1 млрд. 400 млн. лв. са 

договорени почти 100 %. Реално изплатените средства към бенефициентите са близо 65 %, 

размерът на верифицираните средства е близо 82 %, а на сертифицираните – 93 % спрямо 

верифицираните средства. От тези данни се съди, че отделните процеси в рамките на УО по 

отношение на управлението на проектите и Програмата работят добре и като цяло системата за 

управление и контрол функционира съгласно правилата. 

Главният директор на ГДВ представи и изпълнението на индикаторите, включени в рамката за 

изпълнение на Програмата, както и други индикатори за изпълнение по ПО1. Тя обърна внимание 

на два от индикаторите заложени по ПО1, чието изпълнение към октомври 2021 г. е 40 % за 

индикатора „Брой нови изследователи в подпомогнатите субекти“ и 58 % за индикатора „Брой 

изследователи, работещи в подобрени инфраструктурни обекти за научни изследвания“. По 

ПО2 и 3 няма риск от неизпълнение на индикаторите заложени в рамката за изпълнение.  

Г-жа Мария Станевска, директор на дирекция „Програмиране, наблюдение и оценка“ (ПНО) на 

ИАПО представи информация за вътрешни оценки на ОПНОИР, проведените писмени процедури 
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в периода юни 2021 г. – м. ноември 2021 г. и изпълнението на Индикативната годишна работна 

програма на ОПНОИР (ИГРП) за 2021 г.  

Тя информира, че по отношение на ангажиментите на УО да извършва оценки по Програмата и с 

оглед препоръките на ЕК за повишаване капацитета на УО да извършва оценки, към момента са 

сформирани две работни групи – една за вътрешната оценка на изпълняваните проекти по ПО1 

на ОПНОИР и втора за изготвяне на вътрешна оценка на системните проекти с Конкретен 

бенефициент МОН, които са в процес на изпълнение по Програмата. 

Очаква се ИГРП за 2021 г. да бъде изпълнена напълно с обявяването на процедура „Подкрепа за 

достъпа на уязвими групи до висше образование“ до края на 2021 г. 

2. Представяне на резултатите от вътрешна оценка на системните проекти с 

Конкретен бенефициент МОН, изпълнявани по ОПНОИР 

Г-жа Илка Гълъбова, държавен експерт в дирекция ПНО на ИАПО представи резултатите от 

вътрешна оценка на системните проекти с Конкретен бенефициент МОН, изпълнявани по 

ОПНОИР. 

Оценката е извършена в съответствие с изискванията на общоприложимия регламент и Плана за 

оценка на ОПНОИР. Целта на оценката е да се извърши оценка на напредъка по изпълнението на 

Програмата и в обхвата ѝ влязат шест системни проекта, които се изпълняват с Конкретен 

бенефициент МОН. Използваната методология се основава на приложимите ръководства на ЕК. 

Г-жа Гълъбова обърна внимание на изводите и препоръките, направени по време на оценката за 

всеки един от проектите: BG05M2OP001-2.010-0001 „Квалификация за професионално развитие 

на педагогическите специалисти“, BG05M2OP001-2.011-0001 „Подкрепа за успех“, 

BG05M2OP001-2.012-0001 „Образование за утрешния ден“, BG05M2ОP001-2.013-0001 

„Студентски практики – 2“, BG05M2OP001-2.014-0001 „Подкрепа за дуалната система на 

обучение“ и BG05M2OP001-3.005-0004 „Активно приобщаване в системата на предучилищното 

образование“. 

В заключение, експертът от дирекция ПНО, информира, че работната група в момента изготвя 

въпросници, чрез които да се види какво е въздействието върху целевата група – на ниво училище, 

детска градина и висше училище. 

Един от основните изводи, които могат да се направят от извършената оценка са, че 

изпълняваните системни проекти са ключов инструмент за подкрепа за провежданите политики 

и реформи в областта на образованието и обучението, и че са изиграли съществена роля за 

преодоляване на последиците от COVID-19, заяви г-жа Гълъбова. Всички проекти предвиждат 

осигуряване на устойчивост и надграждане, като създадените по проектите продукти ще бъдат 

използвани след приключване на проектите.   
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3. Представяне на задачите на РГ за вътрешна оценка на Приоритетна ос 1 „Научни 

изследвания и технологично развитие“ на ОПНОИР. 

Г-жа Мая Лашова, държавен експерт в дирекция ПНО на ИАПО и председател на Работната група 

за оценка, представи задачите на Работната група за вътрешна оценка на ПО1 „Научни 

изследвания и технологично развитие“ на ОПНОИР. 

Обосновката за извършване на оценката се състои главно в препоръките, отправени от страна на 

ЕК за предвиждане на алтернативни начини за провеждане на оценки на дейностите по ОПНОИР, 

както и за провеждане на вътрешни оценки на проектите, изпълнявани по ПО1, съдържащи се в 

писмата, изпратени от ЕК през 2020 и 2021 г. 

Целите на оценката са анализ на изпълнението или оценка на постигнатите резултати от 

проектите в процес на изпълнение в ПО1; оценка на актуалността и адекватността на 

индикаторите за изпълнение и резултат, както и самата методология за изчислението на 

планираните крайни цели, да се оцени актуалността на външната съгласуваност на ПО1 спрямо 

нуждите и стратегическата рамка в сектор „наука и образование“ и да се предложат препоръки за 

подобряване на изпълнението на проектите по ПО1 и за осигуряване на устойчивост на ЦВП и 

ЦК след приключване на подкрепата по ОПНОИР. Също така оценка на актуалността, на 

външната съгласуваност на ПО1 спрямо нуждите и стратегическата рамка в сектор „Наука и 

образование“, каза г-жа Лашова. 

Тя информира, че е предвидено създаването на Консултативен комитет, чиято цел е да предостави 

независимо външно мнение относно текущото изпълнение и резултатите от оценката. В рамките 

на този Консултативен комитет ще бъдат включени представители на МОН, Държавната агенция 

за научни изследвания и иновации (ДАНИИ), Централното координационно звено към 

Администрацията Министерския съвет, Министерството на икономиката и др. 

Основните етапи на оценката по ПО1 могат да се разделят на три – встъпителен, който включва 

преглед на литература; междинен, по време на който ще бъдат събирани данни и ще се извърши 

последващ анализ; и заключителен, който ще предостави оценка на функционирането на 

центровете, на изпълнението и представянето им и ще оцени ефектите от COVID-19 кризата. 

Срокът за извършване на оценката е планиран за 9 месеца, а в обхвата та оценката влизат всички 

проекти в процес на изпълнение по всички процедури по ПО1 – „Изграждане и развитие на 

центровете за върхови постижения“; „Изграждане и развитие на центрове за 

компетентност“ и „Допълваща подкрепа за научни организации, с одобрени проекти по 

Програма „Хоризонт –2020“. 

Г-жа Лашова представи методологията, която ще бъде използвана по време на оценката. 

Основните източници на информация, които ще се ползват ще са официалните статистически 

данни от Национален статистически институт – Евростат, European Innovation Scoreboard, 

ръководството на ЕК за извършване на оценки, ръководството за наблюдение и оценка на ЕФРР 

и насоки относно методите и практиките за оценки на иновационните дейности. 

По отношение на напредъка в работата на работната група, председателят на групата представи 

накратко свършеното до момента, а именно: сформирана работна група през септември със 

заповед на ръководителя на УО; през м. октомври е изготвен Проект на насоки за подготовка на 

програми за развитие и устойчивост с бизнес планове от страна на центровете, в съответствие с 

издадените препоръки от страна на Съвместния изследователски център JRC към ЕК; в рамките 
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на месеците октомври – ноември е изготвена техническа спецификация за извършването на 

вътрешната оценка като тя е обсъдена на 14 октомври, с помощното бюро за оценка към ЕК 

Evaluation Helpdesk, и техните препоръки и коментари са отразени; през м. ноември, са изготвени 

насоки и изисквания за индивидуалните планове за действие, които да бъдат изготвени от страна 

на ЦВП и ЦК на база индивидуалните (към всеки център) препоръки от Съвместния 

изследователски център към ЕК. 

 Дискусия 

Проведе се дискусия по представената информация по т. 1, т. 2 и т. 3, като бяха направени 

изказвания от: представителя на МОН и заместник-министър на образованието и науката, г-жа 

Ваня Стойнева; представителите на ГД „Заетост, социални въпроси и приобщаване“ на ЕК г-н 

Йерун Юте и г-н Константин-Виорел Михай; представителя на Конфедерация на независимите 

синдикати в България (КНСБ), д.ик.н. Янка Такева; представителя на Българска стопанска камара, 

г-жа Светлана Дончева; представителя на групата юридически лица с нестопанска цел (ЮЛНЦ) 

за общественополезна дейност (ОПД), работещи в сферата на социалното включване и 

интеграцията на малцинствени етнически групи и на маргинализирани групи г-н Деян Колев; 

представителя на групата ЮЛНЦ за ОПД, работещи в сферата на образованието и обучението г-н 

Илко Йорданов; председателя на КН на ОПНОИР, г-н Иван Попов.  

Направените изказвания включваха както коментари по представената информация, така и 

предложения за допълване в докладите за вътрешна оценка. 

Предложения за допълване или редакции в доклада за вътрешна оценка на системните проекти с 

Конкретен бенефициент МОН от страна на представителя на групата ЮЛНЦ за ОПД, работещи в 

сферата на социалното включване и интеграцията на малцинствени етнически групи и на 

маргинализирани групи г-н Деян Колев бяха: 

 Относно Проект „Подкрепа за успех“ да се добави, като един от основите изводи, че в 

рамките на проекта е постигнато сериозно разширяване на броя на назначените 

образователни медиатори и развитие на функциите на тази професия. А към препоръките 

да бъде разписано, че МОН следва да помисли за устойчивост на финансирането на 

позицията на образователния медиатор, тъй като тази позиция се натоварва с множество 

функции, и се е доказала като полезна, особено при извънредната COVID-19 ситуация, но 

не може да се разчита на финансиране единствено от системните проекти. Също така да се 

помисли за устойчиво финансиране на допълнителните обучения, които също са показали 

много положителното си значение.  

 Относно Проект „Активно приобщаване в предучилищното образование“, да се включи в 

изводите, че проектът допринесе за формирането на една от важните политики, а именно 

политиките за премахване или за намаляване на таксите за детските градини. По време на 

изпълнението на Проекта са направени промени в Закона за предучилищното и 

училищното образование, именно в тази насока. Да бъде включена и препоръка за пълно 

премахване на таксите за детска градина във всички детски градини, поне в 

задължителните предучилищни групи – втора, трета и четвърта група, а защо не и въобще 

за предучилищна възраст. 

 Бе изразено несъгласие по отношение на един от основните изводи от изпълнението на 

системните проекти – а именно, че те са по-ефективни от операциите за конкурентен 
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подбор и бе предложено този извод да отпадне. Изложените мотиви за това са, че двата 

подхода са несравними и е много сериозна слабост те да бъдат сравнявани по този начин.  

 Обсъден беше въпросът за допълнителните обучения, които се провеждат в рамките на 

проект „Подкрепа за успех“, които на този етап са планирани единствено до 31 януари 

2022 г. и няма предвидени допълнителни обучения през втория срок на учебната година. 

Поради липса на достатъчно финансови резерви в ОПНОИР, с предложение МОН да 

осигури допълнителен ресурс от държавния бюджет за допълнителното обучение и през 

втория учебен срок както и за финансиране за заплатите на образователните медиатори до 

началото на старта на новия системен проект. 

 Във връзка с изпълнението на договорите по интегрираната операция с ОПРЧР бе 

повдигнат въпроса за трудностите, които имат бенефициентите със събирането на лични 

данни при работата с родители включени в проектите, с предложение да отпадне 

изискването за посочване на единен граждански номер (ЕГН) на родителите, участващи в 

дейностите. 

Заместник-министърът на образованието и науката, г-жа Ваня Стойнева изрази позицията на 

МОН по въпросите свързани с: 

 устойчивостта на позицията на образователните медиатори – в МОН е поставена темата 

как да се осигури такава устойчивост и тази длъжност да може да бъде позиционирана по 

най-адекватния начин, така че тя да продължи да съществува и се работи в посока на 

осигуряване на финансиране от държавния бюджет. 

 осигуряването на финансиране за допълнителните обучения за втория учебен срок – вече 

са направени разчетите за държавния бюджет 2022 г. и тази дейност може да бъде 

включена в допълнителните средства, които МОН ще поиска да бъдат планирани в този 

бюджет за 2022 г., така че да няма недостиг на финансиране, и Проектът да продължи до 

края на учебната година. 

Ръководителят на Управляващия орган на ОПНОИР г-н Иван Попов заяви, че по отношение на 

събирането на лични данни на родители, участващи в дейности по проекти, ще бъде направена 

проверка дали е задължително да бъдат отчитани ЕГН, когато те са включени в разяснителни 

кампании и други подобни дейности, но когато подкрепата отива директно за участника в 

целевата група, тогава тази информация се изисква. 

Представителят на КНСБ, д.ик.н. Янка Такева –  председател на Синдиката на българските 

учители постави въпроси свързани с: 

 възможностите за участие на социалните партньори в проектите по оперативните 

програми, тъй като тяхната роля е от изключителна важност. 

 проекта „Квалификация за професионално развитие на педагогическите специалисти“. 

Бяха поставени въпроси по отношение на продължаване на квалификациите и по 

отношение на това да се допускат социалните партньори да правят мониторинга, тъй като 

те познават учителите, тяхното професионално развитие и растеж, и знаят какво е 

надграждането над всяка една премината квалификация, особено квалификацията по 

ОПНОИР. 

Във връзка с повдигнатите въпроси г-н Иван Попов информира, че УО се старае да намери 

подходящия начин за включване на социалните партньори и процедура „Модернизация на 
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висшите училища“ е пример в това отношение, където е намерена възможност те да се включат 

пълноценно като партньори по проектите. Има известни ограничения при процедура на директно 

предоставяне, защото тогава предварително трябва да бъде определен Конкретният бенефициент. 

В Програма „Образование“ 2021 – 2027 г. социалните партньори са включени като част от 

целевите групи по всички Приоритетни оси.  

По отношение на квалификацията на педагогическите специалисти той посочи, че продължава 

подкрепата за българските учители, тъй като по новата Програма „Образование“ навсякъде това 

е хоризонтален приоритет. Много повече средства има заделени за квалификация на 

педагогическите специалисти, основавайки се на пътната карта за професионално развитие на 

учителите. 

Представителят на Българска стопанска камара, г-жа Светлана Дончева отчете напредъка по 

големите проекти по ПО1 на ОПНОИР, като подчерта колко са важни те не само за научните 

среди, но и за цялото общество и бизнеса. В тази връзка бе отправено предложение в 

Консултативният комитет, чиято цел е да предостави независимо външно мнение относно 

текущото изпълнение и резултатите от оценката на проектите по ПО1, да бъдат включени и 

заинтересованите страни в това число и национално представителните организации на 

работодателите, тъй като е важно да се види и гледната точка на бизнеса, гледната точка и на 

други организации, които имат отношение към тези инвестиции. 

Представителят на групата ЮЛНЦ за ОПД, работещи в сферата на образованието и обучението 

г-н Илко Йорданов отчете важността на оценките, които се правят по ОПНОИР и изрази мнение, 

че трябва да има стремеж те да бъдат колкото може по-задълбочени и резултатите от тях да бъдат 

споделяни със заинтересованите страни. 

Той изрази притеснение, че административният капацитет в дирекцията занимаваща се с оценка 

на Програмата не е достатъчен, а в същото време в чл. 56 от Регламент (ЕС) № 1303/2013 ясно е 

посочено, че държавите членки гарантират наличието на подходящ капацитет за провеждане на 

оценка. 

В тази връзка г-н Йорданов отправи апел в оставащото не много време от изпълнението на 

Програмата, да се прецени дали да не се алокира и допълнителен ресурс за извършването на 

сериозна оценителска работа, която да позволи използването на оценките не само в полза на 

Програмата и УО за разработването на нови схеми и за разработването на подобрени модели на 

програмиране, но да бъдат използвани и от бъдещи бенефициенти и изследователските общности, 

за да могат и те да генерират това публично знание, което да допринася за подобрението на 

политиките. 

Г-н Иван Попов, напомни за представените на предходното заседание на КН резултати от 

анализите на екипа на Световната банка, по Споразумение сключено между ИАПО, МОН и 

Световна банка, които са използвани при подготовка на новата Програма „Образование“ и 

Програмата за научни изследвания, иновации и дигитализация за интелигентна трансформация 

(ПНИИДИТ), и ще продължат да бъдат използвани при провеждане на реформите. В тази връзка 

до някаква степен е изпълнен ангажиментът посочен от г-н Йорданов.  

По отношение на капацитета за оценка, създадените работни групи засилват капацитета както по 

отношение на подготовката на вътрешни оценки, така и капацитета за подготовка на технически 

спецификации за провеждане на външни независими оценки.  
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Г-н Константин-Виорел Михай от ГД „Заетост, социални въпроси и приобщаване“ на ЕК, посочи, 

че финансовото изпълнение на ОПНОИР е близо до средното за ЕС и обърна специално внимание 

на отпуснатите средства по линия на REACT-EU и постигнатите резултати с тях – почти 65 000 

ученици и близо 20 300 учители, са получили устройства и над 5 000 образователни медиатори и 

родители са почерпили ползи от обученията досега. Той подчерта и необходимостта от 

осигуряване на качествени обучения по процедура „Подкрепа на уязвими групи за достъп до 

висше образование“, включително на курсовете провеждани извън училищата. Г-н Михай 

акцентира върху съгласието на ЕК за насочването на средства от ЕСФ+ през следващия програмен 

период конкретно за образователните медиатори. 

4. Представяне на информация за изпълнение на Годишен план за действие за мерки 

по информиране и комуникация на ОПНОИР за 2021 г. в изпълнение на 

Националната комуникационна стратегия 2014 – 2020 г. 

Г-жа Мария Дузова, директор на дирекция „Администрация и управление“ на ИАПО представи 

накратко информация за изпълнение на Годишния план за действие за мерки по информиране и 

комуникация на ОПНОИР за 2021 г. в изпълнение на Националната комуникационна стратегия 

2014 – 2020 г. 

В периода м. януари – м. февруари 2021 г. са организирани информационни дни, с цел 

популяризиране на процедурата за подбор на проектни предложения „Ограмотяване на 

възрастни – 2“; в периода м. октомври – м. ноември 2021 г. е организирано обществено 

обсъждане по Проект на документация по нова процедура за подбор на проекти „Подкрепа на 

уязвими групи за достъп до висше образование“; проведени са общо шест обучения на 

бенефициенти, с които УО е сключил административни договори за предоставяне на 

безвъзмездна финансова помощ по различни проекти; през м. юни 2021 г. е проведена работна 

среща на мрежата от експерти по информация и комуникация, с цел обсъждане на резултатите от 

национално-представителното социологическо проучване, извършено от външен консултант в 

началото на 2021 г., и обсъждане на мерките за публичност, предприети по отделните проекти във 

връзка с популяризирането на резултатите от изпълнението на проектите. 

Резултатите от гореспоменатото социологическо проучване показват, че е добре в по-голяма 

степен да се представят постигнатите резултати по Програмата, да се покаже какво стои зад 

изпълняваните успешни проекти и хората, които ги изпълняват, за да може наистина да стане 

видимо за широката общественост реално какво се случва от усилията на всички участници. 

Поради епидемичната ситуацията с COVID-19 бяха ограничени възможностите за организиране 

на публични събития за популяризиране на ОПНОИР: публикации в списание „Българска наука“, 

три отделни издания в рамките на които са представени визитки на участници в Програмата – 

учени, изследователи, студенти, ученици, като тази кампания беше разпространена във Фейсбук 

страницата и Инстаграм, а също и като реклама в софийското метро, организирана беше изложба 

в парковото пространство на НДК, на която бяха представени проектните резултати от ЦК и ЦВП, 

както и системните проекти с Конкретен бенефициент МОН; каталог „Проекти на фокус“ в две 

части, който представя проекти по ОПНОИР в детайли и постигнатите резултати по проектите.  

До края на годината предстои да стартира информационна кампания в националните и 

регионалните електронни медии. 
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5. Представяне на Годишен план за действие за мерки по информиране и комуникация 

на ОПНОИР за 2022 г. в изпълнение на Националната комуникационна стратегия 

2014 – 2021 г. 

Г-жа Мария Дузова, директор на дирекция „Администрация и управление“ на ИАПО представи 

накратко информация за Годишния план за действие за мерки по информиране и комуникация на 

ОПНОИР за 2022 г. в изпълнение на Националната комуникационна стратегия 2014 – 2020 г. 

Планира се подобряване в някои части интернет страница на ИАПО, така че тя да бъде по-лесно 

достъпна, да има повече информация, най-вече повече информация за изпълнените към момента 

проекти, както и ще се направи отделна секции за Програма „Образование“ 2021 – 2027. Планират 

се информационни дни с цел популяризиране на нова обявена процедура; обучения за 

бенефициенти, работна среща на мрежата от експерти по информация и комуникация, и на 

бенефициентите за обсъждане на подобряване на публичността по проектите, организиране на 

голямо публично събитие, публично събитие за стартирането на новата Програма, отново ще се 

използват медиите като канал за информационна кампания, като ще се постави по-голям акцент 

върху това какви ще бъдат възможностите пред новата Програма, възможностите за 

кандидатстване по нея. 

 Дискусия 

Проведе се кратка дискусия по представената информация по т. 4 и 5, като бяха направени 

изказвания от: представителя на ГД „Регионална и урбанистична политика“ на ЕК г-н Аурелио 

Сесилио и председателя на КН на ОПНОИР, г-н Иван Попов. 

Г-н Аурелио Сесилио от Генерална дирекция „Регионална и урбанистична политика“ на ЕК 

подчерта, че информирането на обществеността за изпълнението на ОПНОИР не е задължение 

само на УО, но и на всички бенефициенти. Г-н Сесилио обърна внимание на най-новите данни от 

„Евробарометър“ за познаването на ролята на средствата от ЕС по кохезионната политиката в 

страните членки, според които българските граждани са най-слабо информирани за приноса на 

тези политики за развитието на страната, а от друга страна получават значителна финансова 

подкрепа на глава на населението от бюджета на ЕС по тази линия. Например важно е учениците 

получили устройства по линия на REACT-EU да знаят какъв е произходът на средствата. 

Представителят на ЕК акцентира на необходимостта от повече усилия и насочването им на местно 

ниво, за да се покаже на отделните територии, градове и села, как наистина те пряко или непряко 

черпят ползи от тази подкрепа на ЕС. Г-н Сесилио призова и членовете на КН на ОПНОИР, тъй 

като те носят важна отговорност в своите организации и градове, да са част от това общо усилие. 

Ръководителят на УО се присъедини към този призив съгласи, че мерките за информация и 

публичност (не само официалните мерки), и създаването на дух на информация и публичност в 

УО и в бенефициентите са много важни. 

6. Представяне на напредъка по проект BG05M2OP001-2.014-0001 „Подкрепа за 

дуалната система на обучение“ 

Г-жа Маргарита Гатева, държавен експерт в дирекция „Професионално образование и обучение“ 

на МОН и ръководител на проекта „Подкрепа за дуалната система на обучение“ представи 
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информация за напредъка по проект BG05M2OP001-2.014-0001 „Подкрепа за дуалната система 

на обучение“. 

Г-жа Гатева представи информация за целевите групи, основните дейности, постигнатите 

резултати по проекта, проведените информационни кампании, партньорството с бизнеса.  

Г-жа Гатева изказа благодарност за доброто сътрудничество с УО и социалните партньори.  

7. Представяне на проект по процедура BG05M2ОP001-2.016 „Модернизация на 

висшите училища“ 

Проф. Елиза Стефанова, Софийски университет „Св. Климент Охридски“ – ръководител на 

проекта „МОДЕРН-А: Модернизация и партньорство чрез дигитализация на академичната 

екосистема“ по процедура BG05M2ОP001-2.016 „Модернизация на висшите училища“ 

представи информация за проекта „МОДЕРН-А: Модернизация и партньорство чрез 

дигитализация на академичната екосистема“. 

Проф. Стефанова представи информация за визията, целите, очакваните ефекти от проекта, 

приоритетните области, партньорите, съвместните програми с български и чуждестранни висши 

училища, процеса на създаване на компетентностен профил на програмите, използването на 

гъвкав модел за споделяне на ресурсите, споделени преподаватели между българските 

университети, обучението на преподаватели и студенти, специализации и мобилности, 

осигуряването на обратна връзка, сътрудничеството между университетите и бизнеса, 

информиране и публичност по проекта. 

8. Представяне на напредъка по проект BG05M2OP001-1.003-0001 „ПлантаСИСТ: 

Създаване на Център по растителна системна биология и биотехнология за 

превръщане на фундаменталните научни изследвания в устойчиви био-базирани 

технологии в България“ 

Доц. Цанко Гечев, Център по растителна системна биология и биотехнология – ръководител на 

проекта BG05M2OP001-1.003-0001 „ПлантаСИСТ: Създаване на Център по растителна 

системна биология и биотехнология за превръщане на фундаменталните научни изследвания в 

устойчиви био-базирани технологии в България“ по процедура BG05M2ОP001-2.016 

„Модернизация на висшите училища“ представи накратко информация за проекта. 

Доц. Гечев представи информация за партньорите и целите по проекта, примери за научна 

дейност на Център по растителна системна биология и биотехнология (ЦРСББ), работните 

пакети, изграждането на изследователския комплекс, закупените и планираните за закупуване 

апаратура и оборудване, получената акредитация на ЦРСББ за обучение на докторанти, 

проектната дейност, технологичния трансфер и сътрудничеството с компании, направените 

научни изследвания и публикации. 

9. Информация за напредъка в подготовката на програмен период 2021 – 2027 – 

Програма „Образование“ 2021 – 2027; План за възстановяване и устойчивост; 

бъдещо финансиране на Центровете за компетентност и Центровете за върхови 

постижения по линия на ЕФРР; Предвидена демаркация 
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Г-жа Мария Станевска, директор на дирекция ПНО на ИАПО представи накратко напредъка в 

подготовката на програмен период 2021 – 2027 – Програма „Образование“ 2021 – 2027; План за 

възстановяване и устойчивост; бъдещо финансиране на ЦВП и ЦК по линия на ЕФРР; 

предвидената демаркация и допълняемост на Програма „Образование“ 2021 – 2027 с ПНИИДИТ. 

Тя припомни, че Програмата е изпратена за финален неформален кръг на консултации с ЕК и на 

5 ноември е въведена в системата SFC. Г-жа Станевска посочи, че инфраструктурата и 

оборудването ще бъдат финансирани по линия на Националния план за възстановяване и 

устойчивост. Подкрепата за модернизиране на учебни програми и засилване на висшето 

образование с пазара на труда по Програма „Образование“, ще бъдат допълвани и с мерки по 

линия на ПНИИДИТ с оглед развитие на капацитета за научноизследователска и иновационна 

дейност във висшите училища, за засилване на сътрудничеството с бизнеса. В рамките на 

ПНИИДИТ ще се подкрепя насърчаване на пазарната ориентация, бизнес уменията, умения, 

свързани с интелигентна специализация на учените и изследователите в публичните висши 

училища и научни организации и други. 

По отношение на бъдещото финансиране на ЦВП и ЦК, които са финансирани по линия на 

ОПНОИР. След приключване на подкрепата за ЦВП и ЦК по ОПНОИР през настоящия програмен 

период, те ще бъдат финансирани по линия на ПНИИДИТ, като основната цел е да се подпомогне 

тяхното устойчиво развитие, преминаването им в оперативна фаза, интегрирането им в 

научноизследователската и иновационна екосистема на страната, отправна точка за осигуряване 

на подкрепата със стратегическите препоръки на JRC за тяхното бъдещо развитие. Г-жа Станевска 

припомни представената и в т. 3 информация за изготвените насоки за плановете за действие по 

тези препоръки и насоки за подготовка на програми за развитие и устойчивост с бизнес планове 

от страна на ЦВП и ЦК.  

 Дискусия 

Проведе се дискусия по представената информация по т. 6, т. 7, т. 8 и т. 9, като бяха направени 

изказвания от: представителите на ГД „Заетост, социални въпроси и приобщаване“ на ЕК, г-н 

Константин-Виорел и Михай г-н Калоян Колев; представителя на ГД „Регионална и урбанистична 

политика“ на ЕК, г-н Симеон Шенев, ръководителя на проект „ПлантаСИСТ“ по процедура 

„Допълваща подкрепа за научни организации, с одобрени проекти по Програма „Хоризонт –

2020“, доц. Цанко Гечев; представителя на групата ЮЛНЦ за ОПД, работещи в сферата на 

социалното включване и интеграцията на малцинствени етнически групи и на маргинализирани 

групи, г-н Деян Колев; председателя на КН на ОПНОИР, г-н Иван Попов.  

Направените изказвания бяха свързани с поздравление за УО за направените презентации; 

изпращането на презентации с добри примери за проекти към ЕК с цел споделяне с други държави 

членки; напредъка на подготовката и преговорите по Програма „Образование“ 2021 – 2027; 

гарантирането на добра координация, допълняемост и синергия между различните инструменти 

по ЕСФ+, ЕФРР, Програма „Еразъм“ и други; необходимостта от своевременното подготвяне на 

операции по новата Програма;  

подобряването на качеството на системата за висше образование и постигането на отношения на 

сътрудничество между научноизследователските организации в България и чужбина, и бизнеса; 

възможностите за осигуряване на дългосрочна устойчивост на ЦВП и ЦК в България и чужбина, 

включително и чрез държавно финансиране; необходимостта от по-добро приоритизиране на 

икономиката на страната;  



 

 

 

 

 

КН.НОИР.З.15.231121 – окончателен 

 

 17 

ключовата роля на професионалното образование и обучение за възстановяването на икономиката 

и заетостта, особено в COVID-19 кризата; планираното пилотно въвеждане на дуалната система 

в рамките на системата на висше образование; изпълнението на Специфичните за България 

препоръки и адресирането на предизвикателствата, идентифицирани в Доклада за страната от 

Европейския семестър; предизвикателствата, като релевантността на пазара на труда, ниското 

участие на студенти от уязвимите групи; зеления и цифровия преход; резултатите от оценките на 

ОПНОИР; 

възможностите за осигуряване на финансирането на образователните медиатори и на 

допълнителното обучение в училищата; необходимостта след приключването проекта „Подкрепа 

за успех“ веднага да започне новият системен проект; избягването на евентуалния конфликт на 

интереси съгласно член 24, ал. 2 от Вътрешните правила на КН на ОПНОИР, който изисква 

членовете на КН, наблюдателите и техните заместници да не участват в обсъжданията, както и в 

гласуването на решения, които биха могли да бъдат в техен интерес. 

 Закриване на заседанието 

Г-н Аурелио Сесилио благодари на преводачите и сподели, че от 1 февруари 2022 г. вече няма да 

бъде служител на ЕК и ще се заеме с нови проекти. Той заяви, че за него е привилегия да работи 

по създаването на Програмата и с участниците от КН на ОПНОИР през последните 8 години. Той 

изказа своята гордост и задоволство от постигнатите добри резултати по Програмата, видни и от 

презентациите на заседанието.  

Г-н Сесилио отново даде за пример за добро съчетаване на различни инструменти на ЕС, по-

конкретно Програма „Хоризонт 2020“ и кохезионната политика, проект „ПлантаСИСТ: 

Създаване на Център по растителна системна биология и биотехнология за превръщане на 

фундаменталните научни изследвания в устойчиви био-базирани технологии в България“. Така 

ОПНОИР да даде принос към създаването на възможности българските граждани да могат да 

използват своята квалификация в България за благото на своите съграждани.  

От друга страна, г-н Сесилио акцентира върху това, че остава много да се направи, за да се 

гарантира българските граждани да са наистина в пълен смисъл граждани на ЕС, затова трябва да 

продължи работата за насърчаване на икономическото и социалното сближаване и намаляване на 

различията. Идеята на интервенциите е да се развиват научни изследвания и иновации и в други 

части на България извън София и Пловдив.  

Представителят на ЕК обърна внимание, че през следващия програмен период, особено внимание 

следва да се обърне на Северна България, като включените в нея три района са сред най-

слаборазвитите региони в Европа. Само един регион, Майот, отвъдморска територия на Франция, 

скоро присъединен към ЕС, има ниво на икономическо развитие под това на тези български 

райони. 

Г-н Йерун Юте благодари членовете от КН за активната отворена дискусия и насърчи всички тя 

да продължи и в бъдеще. Той изказа благодарност и на представителите на УО, на 

бенефициентите, и на преводачите. Той се присъедини към поздравленията за представянето на 

това, което се случва на терен, за вдъхновението за постигане на още повече и по по-добър начин 

и за включване на още повече хора в това позитивно развитие. 
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Той спомена за световния ден на учителя на 5 октомври и новия онлайн инструмент на ЕК 

SELFIEforTEACHERS1, който може да помогне за получаване на обратна връзка от учителите за 

начина на използване на дигиталните средства и технологии, и да идентифицират по-добре от 

каква допълнителна подкрепа и обучение имат нужда. 

Г-н Юте отбеляза и събитие, планирано за 9 декември 2021 г. – Четвъртата годишна европейска 

среща на върха в образованието2 – споделена визия за модерна, приобщаваща европейска система 

на образование. 

Председателят на КН, г-н Иван Попов, благодари на преводачите и на всички участници в 

заседанието за активната дискусия и много качествените коментари, препоръки, предложения и 

повдигнати въпроси, някои от стратегическо значение. Той заяви, че УО ще информира членовете 

на КН за развитието на поетите ангажименти. Ръководителят на УО сподели, че УО се стреми да 

постигне баланс между продължителността на онлайн заседанията и необходимостта от 

максимално подробна информация. 

Г-н Попов изрази надежда следващата година да донесе свобода от COVID-19, пожела на всички 

здраве и закри Петнадесетото заседание на КН на ОПНОИР.

                                                 
1 https://education.ec.europa.eu/self-reflection-tools/educators-go-digital 
2 https://ec.europa.eu/education/summit/next-decade-european-education_en 

https://education.ec.europa.eu/self-reflection-tools/educators-go-digital
https://ec.europa.eu/education/summit/next-decade-european-education_en
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4. П Р И С Ъ С Т В Е Н  С П И С Ъ К  

(регистрирани участници от състава на КН на ОПНОИР): 

Членове с право на глас 

Институция/ организация/програма Представител 

Председател на КН: 

Изпълнителна агенция „Програма за 

образование“ – УО на ОПНОИР 

Иван Попов 

Министерство на регионалното развитие и 

благоустройството 

УО на Оперативна програма „Региони в растеж“ 

2014 – 2020 г. 

Десислава Дакова 

Министерство на труда и социалната политика 

УО на Оперативна програма „Развитие на 

човешките ресурси“ 2014 – 2020 г. 

Ташка Габровска 

Десислава Георгиева-Ушколова 

Министерство на икономиката 

УО на Оперативна програма „Иновации и 

конкурентоспособност“ 2014 – 2020 г. 

Росен Драганов 

Администрация на Министерски съвет 

УО на Оперативна програма „Добро управление“ 

2014 – 2020 г. 

Ирена Първанова 

Министерство на земеделието, храните и горите 

УО на Програма за развитие на селските райони 

2014 – 2020 г. 

Антоанета Бонева 

Министерство на земеделието, храните и горите 

УО на Програмата за морско дело и рибарство 

Красимира Данкова 

Евгения Черкезова 

Министерство на земеделието, храните и горите 

УО на Програмата за развитие на селските 

райони 2014 – 2020 

Антоанета Бонева 

Изпълнителна агенция „Програма за 

образование“ 

Стефка Пилева-Малиновска 

Мария Станевска 
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УО на Оперативна програма „Наука и 

образование за интелигентен растеж“ 2014 – 

2020 г. 

Христина Атева 

Иван Илков 

Администрация на Министерски съвет 

Дирекция „Икономическа и социална политика“ 

Даниела Божилова 

Администрация на Министерски съвет  

Дирекция „Централно координационно звено“ 

Добринка Кръстева 

Елена Минчева 

Администрация на Министерски съвет  

Дирекция „Координация по въпросите на 

Европейския съюз“  

Валентина Стоянова 

Министерство на финансите 

Дирекция „Държавни помощи и реален сектор“ 

Димитрина Йорданова 

Страхил Стоев 

Министерство на финансите 

Дирекция „Икономическа и финансова политика“ 

Маринела Петрова 

Иван Тодоров 

Национален съвет за сътрудничество по 

етническите и интеграционните въпроси 

Даниела Николова 

Министерство на образованието и науката Ваня Стойнева 

Национален статистически институт Свилен Кателиев 

Министерство на младежта и спорта Илиана Христова 

Държавна агенция за закрила на детето Елеонора Лилова 

Държавна агенция за научни изследвания и 

иновации 

Кирил Гератлиев 

Ангелина Димитрова-Стоянова 

Българска академия на науките чл.-кор. Стефан Хаджитодоров 

Съвет на ректорите на висшите училища в 

Република България 

проф. д-р Мариана Мурджева 
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Националната агенция за оценяване и 

акредитация 

проф. д-р Зоя Младенова 

Център за образователна интеграция на децата и 

учениците от етническите малцинства 

Инна Иванова 

Центъра за развитие на човешките ресурси Димитър Ничев 

Национално сдружение на общините в 

Република България 

Теодора Дачева 

Регионален съвет за развитие – Северозападен 

район 

Марио Тодоров 

Илиана Филипова 

Александър Александров 

Регионален съвет за развитие –  Югозападен 

район 

Митко Михайлов 

Конфедерация на независимите синдикати в 

България 

д.ик.н. Янка Такева 

Конфедерация на работодателите и 

индустриалците в България 

Иван Захариев 

Българска търговско-промишлена палата Маргарита Дамянова 

Асоциация на индустриалния капитал в България Борислав Великов 

Росица Стелиянова 

Българска стопанска камара Светлана Дончева 

Даниела Симидчиева 

Съюз за стопанска инициатива Кристина Станчева 

Представител на академичната общност проф. дн. инж. Иван Кралов 

Група юридически лица с нестопанска цел за 

общественополезна дейност (ЮЛНЦ за ОПД), 

работещи в сферата на социалното включване и 

Деян Колев 
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интеграцията на малцинствени етнически групи и 

на маргинализирани групи 

Група ЮЛНЦ за ОПД, работещи в сферата на  

образованието и обучението 

Калоян Дамянов 
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Наблюдатели с право на съвещателен глас 

 

 

 

На Петнадесето заседание на КН на ОПНОИР взеха участие и гости от Министерство на 

образованието и науката, УНИЦЕФ България, представители на бенефициенти, ИАПО – УО на 

ОПНОИР и др. (съгласно списък с направените регистрации в платформата Zoom). 

Институция/ организация/програма Представител 

Изпълнителна агенция „Одит на средствата от 

Европейския съюз“ 

Христо Парашкевов 

Агенция по обществени поръчки Марияна Маньовска 

Министерство на финансите 

Дирекция „Национален фонд“ 

Мануела Милошева 

Група ЮЛНЦ за ОПД, работещи в сферата на 

образованието и обучението 

Илко Йорданов 

Група ЮЛНЦ за ОПД, работещи в сферата на 

предоставянето на информационни услуги 

Калин Минев 

Групата ЮЛНЦ за ОПД, работещи в сферата на 

човешките и гражданските права и свободи 

Пламена Николова 

Генерална дирекция „Заетост, социални въпроси 

и приобщаване“, Европейска комисия 

Йерун Юте 

Калоян Колев 

Константин-Виорел Михай 

Дора Крумова 

Генерална дирекция „Регионална и  

урбанистична политика“, Европейска комисия 

Аурелио Сесилио 

Симеон Шенев 


